
 

 

 Protokół  nr  XXIII / 12 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu 28.12. 2012r. 
 
 
1.  Otwarcie  obrad  XXIII  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 05 Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady 
XXIII Sesji Rady Gminy Brody.  
Na podstawie  listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14. 

Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do porządku obrad. 

B. Bawtro  dot. pkt 5 p.pkt e,f,g,h - mało na ten temat komisje dyskutowały, proponuje 
przenieść te uchwały na następną sesję. 
 

Przewodnicząca Rady uważa, że te  komisje, które chciały - dyskutowały na te tematy. 

Pani Sekretarz stwierdziła, że jeżeli dzisiaj rada nie  podejmie uchwały  dot. stawek, to 

zrobi to Wojewoda . 

L. Kossak proponuje przegłosować wniosek radnego B. Bawtro. 

Przewodnicząca Rady spytała kto jest za wnioskiem B. Bawtro, by przełożyć te uchwały 
na następną sesję. 
Za – głosowała 1 osoba, 7 było przeciwnych, 6 wstrzymało się od głosu. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   

Przewodnicząca Rady  spytała, czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Radni nie zgłaszali uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Radni otrzymali informacje na piśmie. 
Ze względu na nieobecność Wójta ten punkt przełożono do chwili przybycia Wójta. 
 
4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach 

podejmowanych w okresie   międzysesyjnym. 

 
Przewodnicząca  Rady:  
- 29.11.2012r. -  brała udział w oględzinach budynku przedszkola i biblioteki w Bieczu, 
                       -  miała dyżur w Urzędzie Gminy w Brodach, 
                       -  była na spotkaniu z asystentem rodziny  i Dyrektor Biblioteki w Brodach, 
- 10.12.2012r. -  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu, 
                       -  była na uroczystym otwarcie ścieżki rowerowej Brody – Lubsko – Jasień. 
- 11.12.2012r. -  brała udział w posiedzeniu komisji Doraźnej ds. współpracy z PGE 
- 13.12.2012r. -  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, 
- 14.12.2012r. -  brała udział w wigilii gminnej, 
- 17.12.2012r. -  była na  posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 
- 18.12.2012r. -  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 20.12.2012r. – brała udział w wigilii przedszkolaków w Bieczu, 
                       -  była  w pałacu  na debacie pt. „węgiel brunatny paliwem bez przyszłości” 

E. Bojko – komisja Budżetu miała dwa posiedzenia poświęcone projektowi budżetu na 
2013r. oraz analizie materiałów sesyjnych. Radni otrzymali wnioski komisji. 

J. Falkiewicz – komisja oświaty obradowała 13.12.2012r. Wnioski były załączone do 
materiałów sesyjnych. 
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M.Tracz- komisja Rewizyjna pracowała nad projektem budżetu oraz materiałami sesyjnymi. 
Komisja ds. współpracy z PGE miała spotkanie na temat  finansowania studium. 

M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego spotkała się 17.12.2012r.. Wnioski radni 
otrzymali. 

E. Bojko złożył rezygnację z funkcji przewodniczącego Komisji Budżetu i Rolnictwa. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ uchwały budżetowej na  2013r Gminy Brody, 

Pani Skarbnik poinformowała, że  część wniosków zostało przez Wójta uwzględnionych. 
Dochody budżetu zmniejsza się o 27.500 zł. i na 2013r. będą wynosiły 13.769.528,00 zł. 
Wydatki będą wynosić 14.111.209,00 zł. 
Pani Skarbnik omówiła dokładnie w jakich działach dokonano zmian.( wg załącznika) 
Wójt pozostawił w projekcie budżetu środki zaplanowane na zakup samochodu 
asenizacyjnego, pomimo negatywnej opinii komisji Mienia Komunalnego.  
Wójt chce zwiększyć o 7 tys. zł. na dotację dla Stowarzyszeń ( kluby sportowe) 
Pani Skarbnik  odczytała na komisjach opinię RIO , zalecenia zostały przez Wójta 
uwzględnione. 
Pani Skarbnik uważa, że radni powinni wypowiedzieć się w sprawie zakupu samochodu 
asenizacyjnego. 

M. Tracz  uważa, że kwestią do rozważenia jest zakup samochodu asenizacyjnego, jest 
wiele pytań dot realizacji ustawy śmieciowej, dlatego proponuje przenieść budżet na 
następną sesję. 

Przewodnicząca Rady proponuje przegłosować  kto jest za przełożeniem na następną 
sesję uchwały budżetowej. 
Za – głosowało 6 radnych, 3 było przeciwnych, 5 wstrzymało się od głosu. 

Powrócono do pkt. 3 - informacji Wójta. 

M. Maszkowski prosił o rozwinięcie pkt. 12 i 14. 

Wójt poinformował, że firma „ Best” z Gdyni przejęła długi po p. Śmigielskim. Chcą 
zabezpieczyć pałac w Bieczu . Byli na miejscu by ustalić zakres robót w pałacu. 
Firma ta, chce powołać fundację w celu zbierania środków na dalsze prace w tym obiekcie. 

Wójt wręczył podziękowanie panu Waldemarowi Ochryniukowi  za zajęcie  2 miejsca  w 
kraju,  w zakresie rolnictwa. Wcześniej p. Ochryniuk otrzymał  podziękowanie z rąk 
Prezydenta RP. 

Powrócono do dalszej części projektu uchwał. 

b/ Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 -2020, 

Pani Skarbnik stwierdziła, że uchwała może być podjęta dzisiaj lub na następnej sesji przy 
podejmowaniu uchwały budżetowej.. 

Przewodnicząca Rady spytała kto jest za podjęciem tej uchwały dzisiaj? 
Za – nikt nie głosował, wszyscy wstrzymali się od głosu. 

c/ zmiany w budżecie 2012r. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w dochodach i wydatkach wg załącznika 1 i 2 do 
uchwały. 
Przewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, nikt nie był przeciwny, 6 osób wstrzymało się 
od głosu. 

d/ zmiany w WPF Gminy Brody na lata 2012 -2019 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 5 radnych, nikt nie był przeciwny, 9 wstrzymało się od 
głosu 
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e/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  
    odpadów    komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Brody i  
    zagospodarowania tych odpadów, w zamian  za uiszczoną przez właściciela  
    nieruchomości opłatę  zagospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady spytała radcy prawnego czy jest prawny obowiązek uchwalenia 
uchwał związanych z ustawą  śmieciową do końca 2012r. 

Radca prawny odpowiedział, że ustawa nałożyła obowiązek podjęcia tych uchwał do końca 
2012r. Jeżeli Rada tego nie zrobi, to Wojewoda może sam ustalić stawki lub może 
poinformować Radę o nie wypełnianiu swoich zadań i rozwiązać ją. 

L. Kossak miał zapytania dot. uchwały : 
-  w § 2 jest napisane, że wywóz nieczystości będzie się odbywał raz w miesiącu, co będzie 
gdy zajdzie potrzeba częstszego  wywozu?  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jest zapis co najmniej raz w miesiącu.. 
Proponuje  z § 2 wykreślić pkt 3 ponieważ takie odpady można wywieźć do SZOK. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
f/  ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  
     komunalnymi składanej przez właścicieli  nieruchomości położonych na terenie 
    Gminy Brody. 

L. Kossak – spytał o wypełnianie deklaracji w budynkach wielolokalowych.  
Odpowiedzi udzielił radca prawny. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
g/  terminu, częstości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  
      komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
h / wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
     ustalenia wysokości  stawki tej opłaty. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 

i/  zmiany do uchwały nr XXII/164/12 Rady Gminy Brody z dnia 29.11.2012r. w spr.  
    utworzenia Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Wąwozy”. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba  wstrzymała się od głosu. 

j/  likwidacji samorządowego zakładu budżetowego w celu przekształcenia w 
    jednostkę budżetową. 

M. Tracz  - pracownicy przechodzą za porozumieniem stron natomiast kierownik powinien  
     być z konkursu. 

Radca prawny stwierdził, że nie ma obowiązku ogłaszania konkursu, ponieważ jest to 
przekształcenie zakładu. Kierownik ma umowę o pracę i przechodzi tak jak pozostali 
pracownicy.  

L. Kossak – gmina sąsiednia utworzyła referat w Urzędzie.  
Wcześniej p. Sekretarz i Radca prawny mówili, że  ZGKiM nie może świadczyć usług. 
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Proponuje, by zrobiono rozeznanie plusów i minusów w przypadku referatu w Urzędzie, 
oraz to samo w jednostce  budżetowej i wówczas będzie można porównać co będzie dla 
nas lepsze. 

Wójt przypomniał, że o tym mówiono  na komisjach. 
Gubin ma Gminną Spółkę ZGKiM.. 

L. Kossak spytał czy przekształcając zakład w referat  zamknie się im możliwość 
świadczenia usług ? na jakiej zasadzie świadczą usługi w Gubinie? 

Radca prawny odpowiedział, że zakład może świadczyć usługi  ale nie zarobkować. 

L. Kossak wnioskuje przełożyć uchwałę na styczeń. 
Za powyższą propozycją głosowało 10 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 
 
 k/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brody. 

Przewodnicząca Rady prosiła o dopisanie w § 11 pkt 1 p.pkt.1  „ dla każdej frakcji 
odpadów” 
Pani Sekretarz prosi o wykreślenie w § 18 pkt 1 p.pkt 3  słowa „ jeżeli”. 

L. Kossak spytał czy będzie można mieć 2 pojemniki na śmieci. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że każdy we własnym zakresie zaopatruje się w pojemniki i 
może mieć więcej niż jeden. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
  
l/  zwolnienia Samorządowego Zakładu Budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej   
    i Mieszkaniowej w Brodach z obowiązku wpłaty do budżetu nadwyżki środków 
    obrotowych 

M. Tracz – zastanawiał się czy nie lepiej wycofać się z podejmowania dzisiaj uchwały, 
może lepiej przełożyć ją na styczeń. 

L. Kossak spytał czy to ma związek z poprzednią uchwałą dot. ZGKiM. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie. 

L. Kossak – jest za tym, by zakład miał jakieś środki na początek roku. 

Przewodnicząca Rady spytała czy radni popierają wniosek p. Tracza dot. przeniesienia  tej 
uchwały na styczeń? 
Za tym wnioskiem głosowało 8 radnych, 4 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

Pani Sekretarz spytała co z nadwyżką za 2012r., jeżeli uchwała będzie podjęta dopiero w 
styczniu? 

ł/ ustanowienia roku 2013 „Rokiem Henryka hrabiego von Brűhla 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że komisje były za wzorem nr 2 – dwujęzycznym. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

m/ uchylenia uchwały Rady Gminy Brody nr XVII/129/12 z dn.28.06.2012r. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

n/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych,  ( jednogłośnie) 

o/ zwolnień w podatku od nieruchomości  

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba  wstrzymała się od głosu. 
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 6.  Interpelacje i zapytania  radnych. 
 

M. Tracz  
- chce odpowiedź na piśmie dot. kary jaką musi ponieść gmina z tyt. nieodprowadzenia  
  podatku,  
- czy  ścieżka rowerowa została  odebrana zgodnie z procedurą? 

Wójt odpowiedział, że to nie byłą kara lecz decyzja nakazująca zwrot nadpłaconej 
subwencji wyrównawczej. 
Ponad 90% gmin przyjęło błędną interpretację przepisów. 
Zwrot będziemy mieli rozłożony na raty. 

Ścieżka  została odebrana przez Zarząd Dróg Wojewódzkich.  
Były 3 uwagi, które zostały już wykonane. 
Zarząd Dróg Wojewódzkich nie zgłaszał żadnych uwag. 

T. Kowalczuk  

- wyborcy zgłaszali mu, że  chcieli zamówić usługę koparką w ZGKiM lecz odmówiono im,  
  ponieważ zakład nie może zarabiać. 
- beczka na wywóz nieczystości jeździ po Brodach lecz nie świadczy usług  

Z. Rękas – domyśla się, że chodziło o koparkę dla potrzeb pałacu.   
W ich sprawie toczyła się korespondencja  dot. wykonania przyłącza kanalizacyjnego, na 
które  nie mają dokumentacji. Jeżeli będzie dokumentacja to mogą to wykonać. 
Problemem są również małe spadki, które mogą uniemożliwiać funkcjonowanie  urządzeń. 
- beczka nie wykonuje żadnych usług od czasu rozmowy z Wójtem. Wcześniej robili tylko 
na terenie naszych obiektów, by nie kumulować kosztów. 

M. Kowalski – na komisji prosił kierownika, by  naprawiono drogę zniszczoną przez ZUL. 
Prace są już zakończone, lecz droga nie poprawiona. 

Z. Rękas – prace jeszcze nie zakończono. Polecił pracownikowi, by zobowiązał firmy tam  
pracujące by to uporządkowali po ukończeniu prac. 

Przewodnicząca Rady proponuje, by kierownik to sprawdził  i dał odpowiedź radnemu. 

M. Tracz  - nie ma planu pracy Rady na 2013r. więc na jakiej podstawie  będą dzisiaj 
pracować , czy dostaną diety? 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie wszystkie komisje przedłożyły swoje plany pracy 
więc nie mogła opracować planu pracy Rady. 

Pani Sekretarz – przypomniała, że radni  mają prawo wnoszenia uchwał, zmian ,radny tego 
nie zrobił na początku sesji i program sesji nie został zmieniony. 

B. Bawtro – wcześniej złożył interpelację by stworzyć Gminną Strategię zagospodarowania  
ścieków. Z-ca Wójta przyjął to do wiadomości . Chodzi o przydomowe oczyszczalnie 
ścieków. Czy jest chociaż częściowy plan, czy mieszkańcy mogą liczyć na dotację?. 

Wójt – sprawa została przekazana dla  Z-cy Wójta , odpowiedź będzie udzielona na 
następnej sesji lub na piśmie. 
Każda osoba może zgłosić się do  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i starać 
się o dofinansowanie. 

Z. Bejnarowicz – pan E.Bojko złożył rezygnację z funkcji przewodniczącego komisji, kto 
będzie  teraz prowadził posiedzenie komisji? 

Przewodnicząca Rady uważa, że do momentu odwołania będzie on przewodniczył 
obradom komisji.  

7. Wolne wnioski.    

Sołtys Brodów p. R. Sowa spytała co będzie z osobami, których nie ma w domu, czy będzie 
się za nich płacić za śmieci. 
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Pani Sekretarz wyjaśniła, że w deklaracjach należy podawać stan  faktyczny osób 
zamieszkałych, każdą zmianę należy zgłaszać. 

Z. Bednarski  
- do kierownika ZGKiM i Wójta zgłosił, że piaskarka nie jeździła po drogach gminnych 
  wewnętrznych na  wsiach 
- w wigilię był pożar w Kole, jednostka w Kole została zlikwidowana, a  Brody nie 
  przyjechały. 

Przewodnicząca Rady  widziała, że nie było kierowcy w OSP Brody. 

Wójt   
-  na drogi nie było środków w budżecie , posypywano tylko te drogi po których jeździł 
   autobus, 
- OSP jest jednostką ochotniczą i nie można ich zmusić by mieli całodobowe dyżury. 

T. Kowalczuk – jednostka w Kole  sama się zlikwidowała, członkowie OSP nie muszą być 
dyspozycyjni. 

Cz. Zdobylak mieszkaniec Brodów: 
- dlaczego droga na ul. Szkolnej była posypana piaskiem a ul Zamkowa nie, 
- po lewej stronie pałacu zrobione jest wysypisko śmieci, 

M. Kowalski słyszał, że,  ZGKiM ma przekazać pług dla Marianki lub Proszowa, czy jest 
taka możliwość? 

B. Bawtro  kiedyś proponował rozdać dębinę dla sołectw, by oni we własnym, zakresie  
zrobili pługi na potrzeby wsi. 

Cz. Zdobylak – nie dostał pisemnej  odpowiedzi na pisma skierowane do Rady Gminy . 

Przewodnicząca Rady – była na wizji lokalnej, wspólnie z Kierownikiem ZGKi, ustalono, co 
należy zrobić. Problem został rozwiązany. 
Pytała p. Zdobylaka, czy wysłać mu odpowiedź na piśmie, odpowiedział, że wystarczy mu 
ustna odpowiedź. 
Na życzenie  p. Zdobylaka – prześle odpowiedź na piśmie. 

Przewodnicząca Rady  odczytała pismo od Wojewody Lubuskiego, który wzywa  do 
podjęcia uchwały  o wygaśnięciu mandatu radnego E. Bojko. 
 
8.  Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady p.Jadwiga Łanicka złożyła wszystkim życzenia noworoczne,   
o  godz. 1200 zamknęła obrady XXIII Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak  


